

國際展望

GLOBAL REVIEW

(双月刊)2021年1/2月 第1期 总第70期

2021年1月15日出版

目 次

中国外交

- 1 中国共产党外交理论建设的百年探索和创新 杨洁勉

国际秩序、世界体系、全球价值链

- 16 中国与国际秩序笔谈：观念与战略 周桂银 宋德星 刘 丰
祁玲玲 毛维准 张晓通
何樱灏
- 48 新冠肺炎疫情对现代世界体系的影响 叶 江
——兼谈中国在全球治理体系重塑中的新作用
- 67 技术民族主义对全球价值链的影响分析 余南平 戢仕铭
——以全球半导体产业为例

区域问题

- 88 “四方安全对话”的新发展及前景探析 刘阿明
- 110 澜湄合作的动力机制 卢光盛 聂 姣
——基于“利益—责任—规范”的分析
- 130 中东欧的民粹主义基础及其影响 彭 泉
——兼论中国与中东欧国家关系

- 153 英文摘要

國際展望

GLOBAL REVIEW

Vol. 13 No. 1 January/February 2021

Published on January 15, 2021

Contents

China's Diplomacy

- 1 China's Diplomacy and the Communist Party: Theoretical Exploration and Innovation
YANG Jiemian

International Order, World System, and Global Value Chains

- 16 China and International Order: Visions and Strategies
ZHOU Guiyin, SONG Dexing, LIU Feng, QI Lingling, MAO Weizhun, ZHANG Xiaotong, and HE Yinghao
- 48 The Coronavirus Pandemic and Modern World System
YE Jiang
- 67 Techno-Nationalism and Its Impact on Global Value Chains—A Case Study of the Global Chip Industry
YU Nanping and JI Shiming

Regional Affairs

- 88 Quadrilateral Security Dialogue: Developments and Prospects
LIU Aming
- 110 A Nexus of Interests, Responsibilities, and Norms: The Dynamic Mechanism of Lancang-Mekong Cooperation
LU Guangsheng and NIE Jiao
- 130 Resurgence of Populism in Central and Eastern Europe: Implications for China-CEE Relations
PENG Xiao
- 153 Abstracts

Inside Back Cover: Call for Papers and Subscription Information.